
 

 

 

 

COMISSIÓ DE RESIDUS I NETEJA VIARIA DEL CONSELL DE MEDI AMBIENT 

Dia: 03/05/2022 

Hora: 17:15h. 

Lloc: Sala de Plens de l’Ajuntament de Súria 

 

S’inicia la comissió donant la benvinguda a les persones assistents i es recorda el funcionament 

del consell municipal de Medi Ambient.  

Les comissions es reuneixen pel seu compte i plantegen les activitats que voldrien realitzar 

relacionades amb la comissió. 

Quan el consell de medi ambient es troba les diferents comissions presenten les activitats que 

voldrien realitzar durant l’any i des de la comissió es decideix quines es volen tirar endavant en 

relació amb el pressupost disponible, de 10.000 €, per aquest 2022.  

 

1. RESIDUS I NETEJA VIARIA 

 

S’inicia la comissió parlant de l’actual situació de diversos temes com la recollida de cartró 

comercial, del nou contracte de neteja viaria i recollida de residus sòlids urbans amb un, 

eventual, canvi de contenidors de cartró, dels tancaments de fusta de les àrees de residus 

sòlids urbans i de la petició de l’AAVV del Poble Vell, de problemàtiques concretes de la 

freqüència de buidatge dels contenidors, que caldria informar sobre la recollida de 

voluminosos a les àrees amb tancament de fusta, possibilitat de posar més contenidors d’oli i 

finalment de la petició de l’AAVV del Poble Vell, de conèixer informació sobre el runam de 

Cabanasses i es comenta que ICL ha fet la petició d’impermeabilitzar, tapar i restaurar la zona i 

si aquesta és aprovada seguirà la tramitació corresponent i hi hauria un període d’exposició 

pública on es podran fer al·legacions, encara que el tràmit es troba en una fase molt inicial i 

inclou una proposta d’alternatives que ha redactat ICL i s’ha presentat a la Generalitat, que 

caldrà que es pronunciï.  

 

Inicialment es van proposar actuacions per fomentar la fracció orgànica (FORM) als comerços, 

el reciclatge de taps d’ampolla per fer mobiliari urbà o  la instal·lació d’un contenidors 

específic,  convenis amb la restauració de Súria per evitar les ampolles d’aigua i usar aigua de 

l’aixeta, es parla de fomentar aplicacions i pàgines web com “tooGoodtoGo” o “no ho llenço, 

t’ho regalo”, però finalment es determina:  

PROPOSTA D’ACTUACIONS:   

- Compra de Papereres tricompartimentades al municipi de Súria 

- Foment del Compostatge, amb compra de compostadors i tallers pràctics 

- Taller pràctic de reparació d’aparells elèctrics i electrònics 

- Foment de bones pràctiques i evitar el malbaratament alimentari.  

- Campanya de foment de la recollida de voluminosos i penjar cartells informatius  



 

 

 

 

 

COMISSIÓ D’AIGUA I MEDI NATURAL DEL CONSELL DE MEDI AMBIENT 

Dia: 03/05/2022 

Hora: 18:15h. 

Lloc: Sala de Plens de l’Ajuntament de Súria 

 

2. AIGUA I MEDI NATURAL 

S’inicia la comissió parlant de l’actual situació de diversos temes com l’adhesió a la 

Mancomunitat de municipis del Bages pel Sanejament, l’estat de la subvenció demanada pel 

dragatge de la zona de pesca del riu Cardener, encara no resolta per part de la l’Agència 

Catalana de l’Aigua.  

Alguns assistents comenten que a l’anterior comissió feta, abans de la pandèmia s’havia 

proposat fer una actuació de millora de camins i senyalització al Pla de Reguant, tot i que 

s’havia de comptar amb el suport de la persona propietària. Caldria veure com avança les vies 

blaves: projecte de la Diputació que es troba aturat ara mateix.  Sorgeix el tema de tapar l’antic 

canal de Reguant, propietat de la mina, que va renunciar cap a l’any 2012 a la concessió de 

l’aigua, i van presentar un pla de restauració a l’Agència Catalana de l’Aigua. Aquest encara no 

s’ha executat ni concretat.  

S’explica que la jornada de neteja dels entorns del let’s clean es farà el dia 20 de maig de 2022, 

conjuntament amb ICL i el centre excursionista al matí en dues zones de Súria, iniciant al parc 

Macary i Viader a les 10:00 i finalitzant amb un pica-pica al finalitzar, també al parc, cap a les 

12:15.  

Es determina que les propostes seran les següents:    

PROPOSTA D’ACTUACIONS:   

- Comptar amb el suport de voluntaris per netejar alguna zona propera al riu com el Pla 

de Reguant o la Riera d’Hortons.  

- Senyalització (fauna, flora, senyalització) i tancaments d’alguna zona propera al riu 

com el Pla de Reguant o la Riera d’Hortons.  

- Creació d’un circuit circular per promocionar caminar i córrer pel bosc del Pla de 

Reguant.  

- Taller per conèixer ocells i/o activitats-taller al riu. 

- Tallers de caixes niu i/o hotel d’insectes 

S’acorda que algunes de les accions poden ser de manera conjunta, essent un global: neteja, 

circuit, taller,...de forma que esdevinguin unes jornades amb diferents propostes a fer al llarg 

del dia.  

 

 

 



 

 

 

 

 

COMISSIÓ D’ENERGIA DEL CONSELL DE MEDI AMBIENT 

Dia: 03/05/2022 

Hora: 19:15h. 

Lloc: Sala de Plens de l’Ajuntament de Súria 

 

 

3. ENERGIA 

S’inicia la comissió parlant de l’actual situació de diversos temes com el canvi de tot 

l’enllumenat LED al poble, la possibilitat de posar plaques fotovoltaiques als equipaments 

municipals i de la promoció per la ciutadania de posar plaques fotovoltaiques, ja que a vegades 

la tramitació i els passos poden ser complicats.  

Es parla del Pla d’acció per l’energia sostenible i el clima, que es pot consultar a la pàgina web 

europea de la comissió del pacte dels alcaldes (https://www.pactodelosalcaldes.eu/planes-y-

acciones/planes-de-acci%C3%B3n.html).  

La possibilitat de fer de Súria una ciutat intel·ligent, mitjançant proves pilot en alguns carrer de 

Súria, amb detectors de moviments.  

Es determina que les propostes seran les següents:    

PROPOSTA D’ACTUACIONS:   

- Guia de bones pràctiques per aconseguir un estalvi energètic, complementat amb 

xerrades d’alguna persona experta en el tema.  

- Posar interruptors intel·ligents  o detectors de moviment al pavelló i/o altre 

equipaments municipals 

- Posar detecció de moviment a l’enllumenat públic 

- Promoció d’un concurs per estalviar consum energètic a les llars.  

 

 

 

 

COMISSIÓ D’ESCOLES VERDES DE MEDI AMBIENT 

Dia: 10/05/2022 

Hora: 17:30h. 

Lloc: Ajuntament de Súria 

 

4. ESCOLES VERDES 

 

https://www.pactodelosalcaldes.eu/planes-y-acciones/planes-de-acci%C3%B3n.html
https://www.pactodelosalcaldes.eu/planes-y-acciones/planes-de-acci%C3%B3n.html


 

 

 

S’inicia la comissió dients que aquesta comissió té un caràcter transversal que engloba totes 

les temàtiques de medi ambient i que el funcionament és lleugerament diferent a les altres 

comissions. Es continua parlant de la valoració dels tallers de ràdio: molt positiva, però caldrà 

veure com es pot fer d’una manera més pedagògica i pràctica i fomentar la promoció a trrav´s 

de la ràdio local de Súria, de la jornada del “let’s clean up” de neteja dels entorns; és positiva i 

es mostra interès per continuar fent la jornada, sense necessitat de demanar material a 

l’Agència Catalana de Residus. Es comenta que els kits de fotovoltaiques a entregar a les 

escoles estan comptant amb algunes dificultat tècniques últimament i  que es mirarà 

d’instal·lar amb mitjans propis i que esdevingui una eina de divulgació per l’escola FEDAC i 

Francesc Macià.   

Es concreta el programa 50/50 per l’escola Salipota i Francesc Macià a partir de recurs tècnic 

aprovat per la Diputació de Barcelona i que es començarà a implementar a partir del curs 

2022-2023. Aquest programa  incentiva l’estalvi energètic en equipaments municipals a partir 

de l’aplicació de bones pràctiques en l’ús i la gestió de l’energia a través del suport tècnic de la 

Diputació de Barcelona i amb la creació d’un equip energètic format per alumnes, professorat, 

equip de subalterns i representants de l’ajuntament. S’indica que es comptabilitzarà l’estalvi 

energètic i que el 50 % anirà a l’escola i el 50 % a l’ajuntament. Aquests hauran de decidir, amb 

la col·laboració de l’alumnat, de preferència, la utilització en alguna acció que comporti més 

estalvi energètic.  

Es parla de la possibilitat de fer una guia dels arbres del carrer, proposta de les escoles verdes 

al programa d’educació ambiental de Súria, que aviat es presentarà al consell de medi ambient 

de forma oficial. Sorgeixen algunes idees més com la de crear una ruta temàtica (per exemple, 

literaria o artística) amb implicació directe de les escoles i s’acorda que pel curs 2022-2023 la 

temàtica en que giraran totes les accions és ENTORN.  

No es proposa una llista d’accions a votar, ja que aquestes es decidiran en la propera reunió 

dels representats de les escoles verdes i així ho traslladaran a la comissió.  

 

 

 

 

S’acorda que abans de la propera comissió, des de la regidoria de medi ambient, es farà una 

petita descripció de les actuacions que més hagin agradat a les persones assistents i es farà 

una votació per desenvolupar aquelles 2 opcions que hagin obtingut més suport per traslladar-

ho a la següent comissió.  Aquesta votació es farà des d’un enllaç habilitat a la pàgina web de 

l’ajuntament, apartat consell de medi ambient (https://www.suria.cat/conselldemediambient )  

 

 

 

https://www.suria.cat/conselldemediambient

